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Více místa nebo chlazení stájí v létě získají 
hospodářská zvířata v České republice během 
příštích pěti let
11.7.2023

Tisková zpráva – Ministerstvo zemědělství (MZe) připravilo nové dotace pro zlepšení podmínek 
v chovech hospodářských zvířat. V rámci připravované novely veterinárního zákona je jedním
z opatření pro lepší pohodu zvířat, o kterých se nyní diskutuje, také možnost zavedení kamerového 
systému v jateckých provozech.

Česká republika má jedny z nejpřísnějších pravidel pro péči o hospodářská zvířata. Do roku 2027 získají 
chovatelé miliardy korun na zavedení nadstandardních podmínek v chovech. Zvířata tak budou mít ještě 
větší komfort a budou žít v souladu se svými přirozenými potřebami.

„Chceme podpořit chytré technologie, díky nimž má každé zvíře péči přímo na míru. Příspěvky budou moci 
chovatelé využít třeba na lepší ošetřování končetin dojnic, chlazení stájí v letním období, zvětšení lehacího 
prostoru pro dojnice, zvětšení plochy pro selata anebo zlepšení hygienických opatření v chovech,“ řekl ministr 
zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL).

V prvním kole příjmu žádostí Strategického plánu Společné zemědělské politiky 2023–2027 se chystáme 
podpořit zemědělce, kteří chtějí přeměnit klecové chovy nosnic na alternativní systémy, tedy například 
na voliéry a volné chovy. Dotace tak chovatelům pomůžou připravit se na úplný zákaz klecových chovů, 
který začne platit od roku 2027.

„Jsme zastánci jednotného přístupu na vnitřním volném trhu Evropské unie. Stejné podmínky by měly platit 
pro všechny členské státy. Proto jsme již v minulosti vyzvali Evropskou komisi, aby přijala legislativu, která 
zakáže produkci vajec z klecových chovů v celé unii. Rád bych toto téma znovu otevřel na některém příštím 
setkání s mými kolegy v Bruselu,“ uvedl ministr Výborný. 

Ministerstvo chystá novelu veterinárního zákona. Při její přípravě se bude jednat o dalších možných 
opatřeních, jako je například zavedení kamerového systému v jateckých provozech.

„Nedávný případ z jatek Český Dvůr byl odsouzeníhodný a v rozporu s platnými právními předpisy. Věřím 
však, že nešlo o systémový nedostatek, ale o fatální selhání lidského faktoru v konkrétním případě. Systém veteri-
nárního dozoru v celé ČR je na vysoké úrovni, máme trvalý dozor na jatkách. Na rozdíl například od Polska 
u nás není možné pověřit dozorem na jatkách soukromé veterináře. Vše je pod dohledem inspektorů Státní 
veterinární správy,“ doplnil ministr Výborný.

Před rokem Státní veterinární správa provedla rozsáhlou mimořádnou kontrolu zaměřenou na welfare na 
jatkách, kde se ročně poráží do 3 000 kusů větších zvířat. Při akci inspektoři zkontrolovali 111 jateckých 
provozů. Při kontrolách inspektoři veterinární správy nezjistili žádná závažná pochybení.
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